



## REFERAT bestyrelsesmøde

Tirsdag, 4. marts 2025, kl. 19.00 – 21.00

Sted: Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Bodil, Dee, Kathrine, Lasse, Nikolaj, Søren, Tom, Ursula

Ordstyrer: Lasse

Referent: Kathrine

Afbud: Markus, Mona, Carsten, Dee

### 3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	Referat sidste møde		Kathrine, Sekretær
1b	Økonomi	<p>Sogneforening: 324.651,87kr</p> <p>Indtil nu er der kommet ca. 20.000kr i kontingent.</p> <p>Der er bl.a. bestilt kontorartikler til kasserer, betalt husleje ved lopperne og strøm betalt for julebelysning.</p> <p>Loppemarked: Lopperne har omsat for ca. 26.000kr i både januar og februar.</p>	Søren, Kasserer

### 2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	<p><b>Madpakkehuset/SPANGEN:</b></p> <p>Status: - bladholdere - status stormskade Rengøringsdag 2025: Mandag 7. april</p>	<p>Skaden er anmeldt. Ursula har kontakt med forsikring. Lysplader var smadret, vi ønsker lidt bedre plader.</p>	Carsten Nicolai
2b	Det blå Trail (langs Vonå):	Marie kontakter os og må kontaktes, hvis der er nyt.	
2c	Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):		Tom
2d	<p><b>Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen:</b></p> <p>Status fra aktivitetsudvalget</p> <p><u>Arrangementer 2025:</u></p> <p>- Status Portvin-smagning 14.3.2025 - 80er fest med bandet "Magi i luften" 27.9.2025</p>	Portvin-smagning: sidste tilmelding 10/3. vi satser på god tilslutning.	Nikolaj og Lasse
2e	<p><b>Naturens Dag:</b></p> <p>Søndag 7.9.2025, emne er endnu ikke offentliggjort - status opstartsmøde 15.2.2025</p>	<p>Første møde er afholdt. Der er booket foredrag. Der er godt gang i planlægning. Telt er der styr på. Toilet: vi tjekker. Pølsevogn bookes</p>	Ursula, Mona

2f	<b>Grundlovsdag:</b> Taler: Ida Winther Wentzel		Bodil
2g	<b>Velkomst ambassadør</b> - 22.5. møde på Generator for velkomstambassadører	Vi er inviteret – de implicerede er inviteret. Ellers intet nyt	Dee, Bodil
2h	<b>Borgerhenvendelser</b> - Tom: blev hjertestarter ved Brugsen registreret? - Diverse borgerhenvendelser vedr. trafikforhold ifm. kloakeringsarbejde.	Vi registrerer den ved brugsen nu. Vi skal huske at søge om opsættelse ved den nye brugs. Tages op igen til sommer.  Borgerhenvendelse: kan man ikke få mulighed for at lave en form for gennemkørsel/omkørsel under gravearbejdet i byen. Ursula prøver at argumentere med udrykningskøretøjer.  Borgerhenvendelse: flere er trætte af hundelorte i byen. Løsning: sæt flag i. Evt. senere indkøbe hundelorteposer, som folk gratis kan tage + opslag på fb.	Ursula
	- Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden Byrådet har 21.11. besluttet at lukke Holmbohjemmet. Hvad skal der ske med bygninger? Vuggestue flytter "rigtigt" ind. Ungdomsklub for Rindum Kjærgaard som kommer til at bruge det over de næste år. Sættes i bero i dagsorden.		Ursula
2j	<b>Affaldsdag – arrangeres hvert forår</b> Uge 14 – (31/3 til 6/4) Naturfredningsforeningens affaldsuge. <a href="https://www.affaldsindsamlingen.dk/">https://www.affaldsindsamlingen.dk/</a> - Afholdes lørdag 29/3 kl. 9.30-12	Nicolai er blevet inviteret til radio Klitholm.	Mona og Nikolaj
2k	<b>Baggersvej/Surfspot</b> - Ideer til en indvielse af p-pladsen forår 2025 – mailkorrespondance med Poul Gregersen og Carsten	Intet nyt	Carsten, Markus
2l	<b>Æbledag 2025</b> Datoer for æblepresse dage på FB og HIMS:	Intet nyt	Tom
2m	<b>Årets landsbypris</b> Vi er blevet opfordret af landdistriktsrådet om at ansøge.	RKSK havde indstillet Kloster. Blandt i alt 14 ansøgninger blev Kloster udvalgt som en af de fem ansøgere som går videre til finalerunden. Der var indkaldt til uddybende møde hos Regionen den 26. februar i Viborg, hvor	Ursula (Dee, Bodil, Kathrine)

		<p>Bodil Schmidt, Kenneth Knudsen, Torben Mortensen og Ursula deltog.</p> <p>Endelig afgørelse 23. april. Video optages 2. april</p> <p>Vi fik et brætspil med hjem, som kan lånes ud.</p> <p>Kathrine overvejer at deltage</p> <p>Surfspot og Baggers dæmning, Røjklit havn og madpakkehus Begge kirker Holmsland kulturcenter Ny brugs, fodboldgolf, hotspot Skole, børnehave, vuggestue Loppemøllen</p> <p>Søren, Bodil, Ursula, Nicolai og Kathrine</p>	
--	--	---	--

### 3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	<p><b>Bykort/oversigtskort til Kloster</b> Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.</p>		Søren, Dee

### 4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	<p><b>Helhedsplanen / HotSpot</b> - "Storytelling" for HotSpot afsluttet. Status fra teams-møde 6.2.2025:</p>	<p>Ursula og Kenneth Knudsen deltog.</p> <p>26. marts er der møde med kunstnere osv. En fra Sogneforeningen vil gerne deltage.</p>	Ursula, Bodil, Dee mfl..
	<b>Kloster Syd:</b>		Ursula
	<b>Kommunikationsgruppe</b>		
	<p>- <u>Bosætningsudvalg</u>: - Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexboligtilladelser i Kloster. Svar fra RSKS modtaget 13.1.2025: Politisk er det også her i 2025 besluttet, at RSKS fremadrettet ikke giver fleksboligtilladelser i byzone, og dermed giver vi ikke fleksboligtilladelser i Kloster fremover. Men det er kun en (tema)lokalplan, som man arbejder med og som kan sikre, at boligen alene kan anvendes til helårsbeboelse (dog må lovlig eksisterende anvendelse altid fortsætte).</p>		Ursula
	- "Velkommen Her!"/ Kultur-Café med mulighed for "kontaktfamilier/mentorer" og	Regning sendt til Søren fra lysdyp den 24/2. God oplevelse.	Dee

	introduktion til det lokale foreningsliv.		
	- Klimasø/Sogneparken: Status på lukket skraldespand. - Tømning af skraldespand: - Opsætning af skilt:	Der var arbejdsdag i weekenden. Der blev virkelig arbejdet igennem. Rigtig godt arbejde. Erik tømmer skraldespand fremover. Opsætning af skilt: vi har gang i noget....	Tom
	- Dagli'Brugsen Flytning af nisser mm.	Vi afventer stadig lidt. Måske snak med kirken eller Brugsens garage.	Dee
	- HIMS: Er der nok ressourcer på HIMS?	Intet nyt	Mona
	- Radio Klitholm + Radio Ringkøbing	Intet nyt	
	- <b>Næste</b> Frivilligdag torsdag d. 13. november 2025 (hallen er booket)	Hallen har henvendt sig til Ursula mht. fælles frivilligdag. Det vil vi rigtig gerne.	Kathrine
4b	<b>LAG:</b> <a href="https://lag-lemvig-ringkoebingskjern.dk/">https://lag-lemvig-ringkoebingskjern.dk/</a>		Lasse og Kathrine
4c	<b>LDR:</b> <a href="https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet">https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet</a> Mulighed for at søge midler i 2025:	Kommunernes netværk for landdistriktsmedarbejdere var inviteret til et heldagsmøde i Kloster, torsdag den 6. februar 2025, hvor Kenneth Knudsen og Ursula præsenterede projekter og udviklingsplaner. Det var spændende og en god oplevelse. Kenneth deltager i et møde 19. marts i Åbenrå.  Vi har modtaget en invitation til et møde den 31. marts i Hee med rådsmedlemmer fra Landdistriktsrådet. Kathrine, (Søren), Bodil, (Dee)	Ursula /Lasse (Marie)
4d	<b>Sognebladet:</b>	Der er denne gang lavet 2 blade, fordi der var for meget materiale. Det fungerer fint.  Flere punkter vendt.  Forslag om at fremover skal kontingent betales i januar, hvis man vil modtage Sognebladet udenfor sognet.	Bodil
4e	<b>Loppemarked:</b> Status:	Se tidligere punkt vedr. økonomi.	Ursula
4f	<b>Flagallé:</b>	Intet nyt	Søren
4g	<b>Julebelysning:</b>	Intet nyt	Carsten
4h	<b>Grønne områder:</b> - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads – Udkast til et høringssvar vedr. Johanne	Nye skilte på "Æ pold". Det ser godt ud. Søren, Nicolai, Markus.	Ursula /Carsten

	Høkers Plads blev sendt til RSKS den 13.1.2025. Status: - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel		
	<b>Søge midler:</b> - Nogle aktuelle? Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på <a href="http://www.fonde.dk">www.fonde.dk</a> - Etablering af ny badebro, Røjklit Havn - Renovering af Røjklit Havn Nordea Fond Renoveringspulje  - Stedet Tæller X (Holmsland Hotspot), afventer nærmere før der kan søges flere midler til Hotspot.	Poul Jørgensen fra Lodbjerg hede Grundejerforening og Ursula har afholdt møde søndag 23. februar 2025 vedr. ansøgning om renovering af havnen ved Nordea Fonds Renoveringspulje.  Samtidig startede vi ansøgningen til Nordea Fonden, som vi håber vil støtte en ny badebro. Der er kommet et tilbud på ca. 180.000kr.  Det har været en rigtig god proces. Forslag om at der fremover skal laves et havnelaug, hvor en repræsentant skal deltage.	Alle

5. EVENTUELT			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	<b>Evt.</b> - Forslag fra generalforsamlingen: skilte til Æ'Pold (Martin Nyrop) og Antons Vej Status: mht opstilling	Tjek	Søren, Bodil
	- Frivilligdatabase Status:	Der er gang i det og lige pt. Afventer vi.	Kathrine, Mona
	- Ansøgning El-ladecykel Drift og vedligeholdelse?	Rettelse: cyklen har kørt... Der mangler 4 nye registreringer til booking. Vi skal overveje, hvordan vi fremover skal kunne booke cyklen.	Dee/Bodil
	- Næste INFOTAG mandag den 17.3.2025	Dee overtager koordineringen. Dee, Peter, Bodil og Arne vil gerne deltage. Nicolai står for "Roll-up"	Ursula
	Fælles Generalforsamling Afholdes den <b>25. april 2025</b> - På valg: Markus, Carsten, Tom (som ikke genopstiller) og Søren som opstiller igen - Suppleant: Dee og (Bodil)  - Forslag til kandidater til bestyrelsen/suppleanter - Forslag til revisorer - Dirigent: OK - Vedtægtsændringer: OK	Fælles møde 5. marts kl.  Vi har en mulig kandidat.  Kathrine laver opslag til Sogneforeningens fb om nye bestyrelsesmedlemmer.  Forslag til proces til næste år vedr. prisen "Årets Holmbo"	Ursula

	- Møde med de andre foreninger aftalt til 5.3.2025 - PowerPoint: Marian - Gaver - Årets Holmbo - Referent v/Generalforsamling: Kathrine		
	Forespørgsel om roll-up vedr. området. Status: Nicolai	Tjek	Ursula og Nicolai
	Indkaldelse til repræsentantskabsmøde i Kulturelt Samråd 13. marts 2025	Er der nogen, der vil deltage. Vi spørger Dee.	
	AI Foredrag med Benjamin Kloster 30. april – Hallen er reserveret	Vi går videre med foredraget. Der er lavet aftale om pris, oplæg osv.	Ursula

## 6. NÆSTE MØDE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<u><b>DATOER FOR 2025</b></u> - Onsdag d. 2. april - <b>Fælles generalforsamling 25.4.2025</b> - Torsdag d. 1. maj 2025 - Mandag d. 2. juni 2025 - Onsdag d. 13. august 2025 - Torsdag d. 4. september 2025 - <b>Søndag d. 7. september 2025</b> <b>NATURENS DAG</b> - Mandag d. 6. oktober 2025 - Frivilligdag d. 13. november 2025 - Onsdag d. 3. december 2025 (juleafslutning)	<b>Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.</b>	

Formand: Ursula Bækkegaard

Næstformand: Lasse Sunesen

Sekretær: Kathrine Kaspersen

Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

Medlem: Tom Poulsgaard

Medlem: Carsten Grønne

Medlem: Nicolai Sørensen

Medlem: Markus Klenke

---

Medlem: Mona From

---

1. Suppleant: Dee Berger

---

2. Suppleant: Bodil Hindsholm